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شمارش معکوس برگزاری انتخابات در 11 اسفند آغاز شده است. در این 
میان برخی احزاب و گروه های سیاسی لیست ها و اسامی نصفه نیمه ای 
منتشر کرده اند، برخی نیز همچنان در حال رایزنی برای انتشار لیست های 
نهایی هســـتند. در میان احزاب اصولگرا بحث ها پیرامون انتشار لیست 
ادامه دارد و این گزاره که با چند لیست در انتخابات مجلس دوازدهم از 
درون جبهه اصولگرایی مواجه خواهیم شـــد، قوت گرفته اســـت. تا اینجا 
شورای وحدت اسامی لیست خود را اعلام کرده است. ائتلاف امنا نیز نهایتا 
تا امروز یا فردا لیست نهایی را منتشر خواهد کرد با این همه هنوز صحبتی 
درباره سرلیست امنا نشده است و برمبنای صحبت های دبیرکل ائتلاف 
امنا، احتمال اینکه این ائتلاف به شکل دیگری در انتخابات حضور پیدا 
کنند هم وجود دارد. شورای ائتلاف  هنوز در حال بررسی برای مشخص 
شـــدن لیست نهایی البته با سرلیســـت قالیباف است. برمبنای شنیده ها 
در لیست 30 نفره تهران هفت سهمیه در اختیار جبهه پایداری قرار گرفته 
است و همچنان گفت وگوها در این رابطه ادامه دارد. برخی ائتلاف ها و 
تشکیلات های شب انتخاباتی نیز مثل جبهه صبح ایران اعلام موجودیت 
کردنـــد که مشـــخص نیســـت برنامه آنها برای نقش آفرینـــی در انتخابات 
به چه شـــکل خواهد بود. براین اســـاس به ســـراغ برخی از نمایندگان این 
ائتلاف ها رفتیم و از آنها درباره برنامه شان برای چند و چون لیست بندی ها 

در انتخابات پرسیدیم که در ادامه می خوانید. 

   دبیرکل شریان:
هیچ یک از اضلاع امنا از ائتلاف جدا نشدند

ابوالقاســـم جراره دبیرکل شـــریان، درباره اینکه روند انتشـــار لیست توسط امنا و 
شـــریان به کجا رســـید و سرلیســـت چه کســـی خواهد بود، گفت: »در این چند 
وقت کسانی که علاقه مند بودند با مجموعه شریان همکاری کنند، رزومه خود را 
ارسال کردند. چهارشنبه هفته گذشته با علاقه مندانی که براساس چهارچوب ها 
و شاخص های شریان، اعلام کرده بودند که می خواهند در لیست شریان قرار 
بگیرند، مصاحبه کردیم. تعدادی را احصا کرده، موضوعاتی را مشخص کردیم 
یابی گزینه های پیشنهادی  و به ائتلاف امنا معرفی شدند. در امنا در حال ارز
اضلاع هستیم. اضلاع در حال بررسی هستند و در آینده نزدیک، لیستی اعلام 
خواهیم کرد. درمورد سرلیســـت ها درحال بحث هستیم. اجازه بدهید لیست 
قطعی بشود و بعد سراغ سرلیست برویم الان هنوز لیست ها قطعی نشده است.«

   مکاتبات برای دریافت مجوز فعالیت امنا را انجام دادیم
جراره درباره اینکه کدام احزاب در این ائتلاف حضور دارند، گفت: »ائتلاف اضلاع 
خود را داشته در واقع هیچ یک از اضلاعی که در ائتلاف امنا تعریف شدند، جدا 
نشدند، اینها بیشتر گمانه زنی های رسانه ای و موضوعاتی است که در رسانه ها مطرح 
شده است. اضلاعی که از روز اول بودند الان هم حضور دارند، الان ارزیابی ها تمام 
شـــده و در حال نهایی کردن اســـامی هســـتند. رزما حضور دارد و در جبهه انقلاب 
فعالیت  می کنند، جمعی از نمایندگان مجلس حضور دارند، هیات های مذهبی 
حضور دارند. حزب جماران از ابتدا در این ائتلاف نبوده است.« جراره در پاسخ به 
اینکه چرا نام امنا در میان اسامی احزاب فعال اعلام شده توسط وزارت کشور دیده 
نمی شود، گفت: »وزارت کشور بنا دارد که بتواند در باب مشارکت همراهی بکند و 
هم اینکه گروه  ها بتوانند کارشان را دنبال کنند. جلساتی شکل گرفته که این فضا 
را فراهم کند، درخواست دریافت مجوز هم به وزارت کشور داده شده که ان شاءالله 
به زودی مجوز صادر می شود. مکاتبات لازم برای اخذ مجوز امنا انجام شده و مجوز 

هم به زودی صادر خواهد شد.«

   سیدنظام موسوی، دبیر ائتلاف امنا:
ممکن است سرلیست داشته باشیم یا به شکل دیگری در 

انتخابات حضور پیدا کنیم
سیدنظام موسوی، دبیر ائتلاف مردمی نیروهای انقلاب نیز درباره اینکه آیا افراد یا 
احزابی از امنا جدا شدند یا خیر و روند لیست بندی  امنا گفت: »هیچ کس از ائتلاف 
ما خارج نشده است. ائتلاف ما از بدو شکل گیری پنج ضلع اصلی داشته است و 
تا الان هم این پنج ضلع درحال فعالیت با یکدیگر هستند. این اضلاع شامل چند 
جبهه سیاسی است و حدود 20 حزب و جمعیت و گروه سیاسی را شامل می شوند 
که این جمعیت حالا در قالب پنج ضلع تعریف شدند و با اینها از ابتدا کار را جلو 
بردیم و براساس 50شاخصی که از طرف ائتلاف تعریف و ابلاغ شد، هرکدام از اعضا از 
طریق کاندیداهایی که داشتند نامزدهایی را مورد بررسی قرار دادند و با آنها مصاحبه 
انجام دادند. براساس گزارشی که دوستان و اعضا به ما دادند چیزی حدود هزار نفر 
در این فرآیند مورد بررسی و مصاحبه قرار گرفتند و نهایتا هر کدام از اعضا در بررسی 
کاندیداها با شاخص ها، حدود 40نفر را به ائتلاف معرفی کردند که طبیعتا این میزان 
باید 200نفر می بود و با توجه به بررسی که براساس شاخص ها صورت گرفت این تعداد 
کمتر شد و بعد از مصاحبه به 60 نفر رسیدیم، مجددا همه این 60 نفر توسط تیم های 
تخصصی ما مورد مصاحبه قرار گرفتند و براساس آن قالب در حال نهایی کردن تقریبا 
نهایی شده است. فلذا همه اضلاع ائتلاف امنا با هم هستند و به صورت اجمالی، کار 
را پیش می برند. ما از ابتدا اعلام کردیم که ائتلاف امنا سهمیه بندی باندی و حزبی 
را قبول ندارد و براساس شاخص  ها و نه افراد عمل می کند. فلذا برخی از اشخاص 

وجود دارند که براساس شاخص های ما صالح و اصلح برای نمایندگی محسوب 
می شوند اما چون برخی از ائتلاف های سیاسی برای خود خط قرمز دارند که کسی 
که جزء ائتلاف آنها باشد، نباید در لیست  دیگری باشد، از این باب که اگر این افراد 
را در لیست بگذاریم به چه نحو عمل خواهند کرد، در حال رایزنی هستیم. از نظر ما 
این افراد چهره هایی هستند که برای کاندیداتوری و نامزدی مجلس صالح هستند 
. اگر این رایزنی ها تمام شود  اما باید مشخص کنند آیا خودشان تمایل دارند یا خیر
ما لیست مان را اعلام خواهیم کرد. افراد ممکن است در لیست هایی مثل شورای 
ائتلاف و دیگر لیست ها باشند و ممکن است براساس آن شاخص ها برای حضور 
در لیست  ما، محدودیت هایی داشته باشند ولی براساس شاخص های ما که به 
سهمیه بندی حزبی و باندی معتقد نیستیم، می توانستند در لیست قرار بگیرند 
منتها باید مشخص کنند که اگر در لیست دیگری قرار بگیرند، منعی برای حضور 
. اگر این را مشخص کنند، لیست ما نهایی می شود. به طور  در لیست ما دارند یا خیر
قطعی نمی شود گفت کی لیست منتشر می شود ولی فکر می کنم، امروز این لیست 
قطعی بشود.«موسوی درباره اینکه سرلیست ائتلاف امنا چه کسی خواهد بود، نیز 
گفت: »هنوز برای سرلیست  صحبتی نشده است اما اگر قرار باشد لیستی منتشر 
کنیم، ممکن است برای سرلیست هم بحث هایی بشود اما هنوز تصمیمی گرفته 
نشده است. به همین دلیل ممکن است ما سرلیست داشته باشیم یا اینکه اصلا 

به شکل دیگری در انتخابات ورود پیدا کنیم.«

   جماران اصلا جزء امنا نبود که بخواهد جدا شود
موسوی درباره اینکه آیا صحبت هایی برای وحدت با دیگر احزاب یا شورای ائتلاف 
صورت گرفته یا خیر نیز گفت: »گفت وگویی با شورای ائتلاف نداشتیم. اصلا اساس 
اینکه ائتلاف امنا شکل گرفت این بود که ما معتقدیم  کاندیداهای انتخابات باید 
براساس شاخص ها تعیین بشوند نه سهمیه ها، چون براساس این شاخص ها، به مدل 
سهمیه بندی اعتراض داشتیم، احساس کردیم برخی افراد و کاندیداهای دیگری 
هستند که ممکن است در شورای ائتلاف سهمیه یک حزب نباشند اما افراد دارای 
صلاحیتی باشند که برای مجلس مناسب هستند و طبیعتا گفت وگویی درباره 
سهمیه خواهی با ائتلاف نه داشتیم و نه خواهیم داشت. البته دشمنی و رقابتی 
نداریم. بسیاری از دوستانی که در ائتلاف حضور دارند در زمره دوستان ما هستند، 
به بعضی احزاب و بزرگان آن ارادت داریم اما راجع به سهمیه بندی و اینکه سهمیه ای 
طلب کنیم با هیچ  گروه و جناحی صحبت نمی کنیم. برای ما تنها شاخص ها فرد و 
کاندیدا اهمیت دارد که به لحاظ اقتصادی و توانمندی، کارآمدی تجربه و مناسب 
بودن در مجلس و به ویژه مواضعی که در بزنگاه های سیاسی داشتند در انتخابات 
مجلـــس مـــورد نظر قرار می دهیم و برآن اســـاس کاندیداهـــا را معرفی خواهیم کرد.« 
موسوی درباره برخی اخباری که از کناره گیری دبیرکل جماران از امنا هم صحبت 

به میان آورده بودند، گفت: »از موقعی که ائتلاف امنا را اعلام کردیم اســـم جماران 
وجود نداشته است، در اسامی که به عنوان تشکیل دهندگان ائتلاف امنا اعلام کردیم 
نامی از جماران نبوده و به طور طبیعی وقتی گروهی به ائتلاف ملحق نشده است 
جدا شدن آن معنا ندارد. دوستان و دبیرکل جماران، نادری که از دوستان ما هستند 
به صراحت اعلام کردند که ما با شانا در ائتلاف هستیم. شاید به دلیل اینکه حقیر در 
مقطعی آنجا عضویتی داشتم، به این دلیل این طور اعلام شده است. هیچ وقت از 
زمان تشکیل امنا، جماران در این ائتلاف حضور نداشته که الان بخواهد جدا شود.«
موسوی درباره اینکه چرا نام امنا در میان احزاب اعلام شده توسط وزارت کشور وجود 
ندارد نیز گفت: »ما که حزب نیستیم. ائتلاف، جمعی از جبهه ها و احزاب و گروه ها 
هستند. برخی از جبهه ها در گذشته مجوز گرفتند اما ائتلاف ها در آستانه انتخابات 

شکل می گیرند. طبیعی هم هست. ما هم در حال پیگیری این موضوع هستیم.«

   سخنگوی شورای ائتلاف:
۷نفر خانم و ۳یا ۴ نفر روحانی در لیست شورای ائتلاف حضور 

دارند
امیرابراهیم رسولی، سخنگوی شورای ائتلاف نیز درباره چگونگی لیست بندی ها 
شورای ائتلاف گفت: »کماکان در حال بررسی، گفت وگو و ارزیابی هستیم و به محض 
اینکه لیســـت  نهایی بشـــود، آن را اعلام خواهیم کرد. بحث ما اصلا ســـهمیه بندی 
نیســـت. در شـــاکله لیســـت ما هفت نفر خانم ها هستند، ســـه یا چهارنفر روحانی 
خواهیم داشت و برآن اساس بر مبنای 90نفری که تایید شدند، کار را جلو می رویم. 

با دوستان پایداری هم در حال مذاکره و گفت وگو هستیم.«
رسولی درباره برخی اظهارات مبنی بر اعلام عدم حضور برخی افراد در لیست شورای 
ائتلاف نیز گفت: »هر دوستی که در فرآیند شرکت نکرده خودش نخواسته است. 
ما دعوت کردیم، تماس گرفتیم که در مصاحبه حضور پیدا کنند. از همه دوستان 
برای مصاحبه دعوت کردیم، هرکس هم که آمده با او مصاحبه کردیم. برای اینکه 
افراد ثبت نام کنند در باز بوده است. حالا اگر کسی دوست نداشته یا نمی خواسته 
زور که نبوده است. ما با گروه های مختلف که در مجموعه انقلاب هستند، گفت وگو 
می کنیم، در باز است بیایند صحبت کنیم. در خدمت هرکس که مایل به کار جمعی 
است، هستیم، هرکس هم که کار انفرادی انجام می دهد، خودش تصمیم می گیرد.«
رسولی درباره گمانه زنی ها درباره جدایی نادری از امنا نیز گفت: »نادری مصاحبه 
کرد و اعلام کرد که با مجموعه جماران که زیرمجموعه نیروهای ائتلاف محسوب 
می شـــود فعالیت می کند، جای دیگری حضور ندارد و بعد از آن هم در مصاحبه 
ما شرکت کرد، اتفاقا نمره اش هم نمره خوبی شد. ترجیح می دهیم بررسی بیشتری 
انجام دهیم و اگر بتوانیم یک نیروی کارآمدتر وارد مجلس کنیم بهتر است عجله 

نکنیم، فکر می کنم تا دو سه روز آینده بتوانیم جمع بندی کنیم.«

روز گذشته در زندان قزل حصار کرج، خط تولید دوچرخه سازی با اشتغال 500 نفر 
از زندانیان این زندان با حضور مسئولان قضایی کشور افتتاح شد. این خط تولید در 
فضایی 7 هزار متری و با همکاری یکی از کارآفرینان کشور و بنیاد تعاون زندانیان، 
با در اختیار قرار دادن فضا برای کار زندان به راه افتاده است. آن گونه که مدیرعامل 
بنیاد تعاون زندانیان کشور می گفت، ظاهرا دستگاه قضا در دو الی سه سال اخیر 
تمام تلاش خود را کرده است تا زندانیان در طول سپری کردن محکومیت شان حرفه 
و کار یدی خاصی بیاموزند تا در صورت رهایی از زندان، بتوانند از طریق آنچه که 

آموخته اند، به درآمد برسند و گذران زندگی کنند. 
پیش از این نیز دستگاه قضا با توجه به ظرفیت هر شهر و هر استان و متناسب با 
آن، کارگاه های خرد و کلانی را برای اشتغال زندانیان به راه انداخته بود. مثلا همین 
چند هفته گذشته در قم کارخانه خط تولید موتورسیکلت برای زندانیان این شهر 
افتتاح شـــد. یا در شـــهرهای شمالی و جنوبی کشور که ظرفیت آبزی پروری دارند، 
از ظرفیت پرورش آبزیان مانند میگو برای اشـــتغال زندانیان اســـتفاده شده است. 
همچنین در استان هایی مانند اصفهان معرق کاری و یا همدان خوراک دام و طیور 

برای اشتغال زندانیان این شهرها دایر شده است. 
این بار نیز و در ادامه توانمندسازی زندانیان برای آینده پیش رویشان، کارگاه تولید 
دوچرخه با اشتغال 500 نفر از زندانیان قزل حصار افتتاح شد. براساس گفته های 
رحیم مطهرنژاد، مدیرعامل بنیاد تعاون زندانیان کشور نحوه پرداخت به زندانیان 
، مبلغی به این  شـــاغل در این کارگاه ها کارمزدی اســـت. یعنی براســـاس میزان کار
زندانیان پرداخت می شـــود. به این دلیل که حضور این افراد در کارگاه ها هشـــت 
ساعت مداوم در طول یک شبانه روز نیست و البته در تمام روزهای ماه هم توانایی 
حضور ندارند؛ بنابراین کارفرما نمی تواند مانند یک نیروی کار عادی، به این کارگران 

پرداختی داشته باشد. 
همچنیـــن آنچـــه کـــه مطهرنژاد بر آن تاکید داشـــت، این بود که هیـــچ مانعی برای 
پرداخـــت تمام مبلغ دســـتمزد ایـــن زندانیان به خانواده هایشـــان وجـــود ندارد. به 
انتخاب این کارگران شاغل در زندان ها، می توانند شماره کارت خانواده هایشان 
را در اختیار دستگاه قضا قرار دهند و هر  چند درصد از حقوق شان را که بخواهند، 
برای خانواده هایشان واریز می کنند. این وسط اما برخی زندانیان به دولت بدهکار 
هســـتند و براســـاس تصمیم دستگاه قضا، این دستگاه می تواند مزد کارشان را به 

حساب دولت واریز کند. 
بـــرای فعالیـــت زندانیان در یک حرفه خاص و یا کارگاه ها هم هیچ اجباری وجود 
ندارد و ورود و فعالیت در کارگاه های دایر در برخی زندان ها، کاملا اختیاری است. 
در این بین اما وقتی زندانی وارد فضای کار می شـــود، به انتخاب کار فرما در تمام 
بخش های کارگاه می چرخد که صفر تا صد انجام یک حرفه را بیاموزد. مثلا همین 
کارگران شاغل در کارگاه ساخت دوچرخه؛ تمام زیروبم ساخت و تعمیر یک دوچرخه 

را آموخته اند، چون در همه بخش ها فرصت کسب تجربه به آنها داده می شود. 
، آنچه که نقطه  در حاشـــیه توضیـــح نحـــوه فعالیـــت بنیاد تعـــاون زندانیان کشـــور
عطف ماجرا بود، حضور دو سر برد کارآفرینان در فضای زندان هاست. با توجه به 
گرانی های موجود در بازار تولید، کمتر کارآفرینی است که به راحتی بتواند یک خط 
تولید جدید به راه بیندازد و یا خطوط تولید فعلی اش را توسعه دهد. بنیاد تعاون 
زندانیان کشور از طریق توافق اولیه با کارآفرینان، فضای لازم برای فعالیت و نیروی 
انسانی لازم و کافی را در اختیار کارآفرینان قرار می دهند و از این طریق هم شاهد 
اشتغال زندانیان هستیم و هم خط تولید محصولات مختلف، توسعه یافته است 

و کارآفرین دردسرهای متداول در این مسیر را دیگر تجربه نمی کند. 
براســـاس گفته هـــای مدیـــرکل زندان های اســـتان تهـــران، کل زندانیان شـــاغل در 

زندان های تهران ۸۱47 نفر هســـتند که از این تعداد زندانیان ۳247 نفر اشـــتغال 
نشسته دارند و 2۳۳4 نفر شاغل کارگاهی و 2266 در زندان های باز مشغول به کارند. 

   فضای انتخابات مجلس در زندان
آن گونه که پیداست، اغلب زندانیان زندان قزل حصار مرتکب جرم های مرتبط با 
 . مواد مخدر شده اند. یکی خرید و فروش و دیگری حمل و یا مصرف مواد مخدر
در حاشیه حضورمان در زندان قزل حصار و با توجه به فضای سیاسی این روزهای 
، بـــا برخی زندانی هـــا گپ وگفتی صمیمی در رابطه بـــا انتخابات مجلس و  کشـــور
انتظارات شـــان از یـــک نماینده مجلس داشـــتم. همچنیـــن از برخی زندانی های 
زندان قزل حصار پرسیدم که اصلا اطلاع دارند چه کسی رئیس مجلس است و به 
نظرشان صعود نامزدهای لیست اصلاح طلب بهتر است یا اصولگرا؟ با توجه به 
اینکه هشت روز به انتخابات مانده است، فضای فکری این قشر از جامعه نسبت 

این رقابت و کارزار سیاسی چیست؟ 

   اژه ای رئیس مجلس است! 
برنامـــه افتتـــاح کارگاه دوچرخه ســـازی برقرار اســـت و مجری اصـــرار دارد که برنامه 
را بـــا شـــور و هیجـــان اجرا کند. به طور رندوم به ســـراغ یکی از کارگـــران این کارگاه و 
زندانیان زندان قزل حصار می روم. برای شـــروع گفت وگو و پرســـیدن ســـوالاتی که 
آماده کرده بودم، در ابتدا معذب هستم. بالاخره جلو می روم و می پرسم: »می شود 
یک گفت وگو درباره انتخابات داشته باشیم؟ لازم نیست خودتان را معرفی کنید.« 
می پذیرد. می گوید که نمی داند رئیس مجلس چه کســـی اســـت. دو ســـالی است 
که به جرم حمل مواد مخدر زندان اســـت و از فضای بیرون زندان هم خبر ندارد. 
موقع انتخابات ریاست جمهوری، پای صندوق رای می رفت و انتظاراتش از یک 
نماینده مجلس هم این است که هوای زندانی، خانواده زندانی و گرفتاری شان را 

با توجه به گرانی و وضعیت اقتصادی، داشته باشند. 
بـــه ســـراغ یکـــی دیگـــر از زندانی ها می روم. می پرســـم: اخبـــار انتخابـــات را دنبال 
می کنـــی؟ اطـــلاع داری الان رئیـــس مجلس کیســـت؟ کدام یـــک از نماینده های 
مجلس را می شناسی؟ می گوید: »بله. آقای محسنی اژه ای است! دکتر اللهیاری 

را می شناسم.«

احتمال می دهم که منظورش عباسعلی اللهیاری یکی از نمایندگان دوره ششم و 
هفتم مجلس شورای اسلامی است. به سراغ یکی دیگر از کارگران حاضر در مراسم 
می روم. همین سوالات را می پرسم و پاسخ می دهد: »به نظرم اصولگرا روی کار بیاید 
برایمان بهتر اســـت. همه برمی گردیم ســـر زندگی مان. ما همه به جرم مصرف مواد 
مخدر در یک طرح دستگیر شدیم! همه زن و بچه داریم. مستاجریم. یک بچه فلج 
دارم. خدا را خوش می آید به خاطر یک گرم مواد 2۳ ماه زندان بکشم؟« سراغ رئیس 

مجلس را هم که می گیرم، جواب می دهد: »رئیس مجلس دکتر رئیسی است!«

   چند ســـال اســـت که رقابت بین دو گروه اصولگرا و 
اصلاح طلب است

از همان ردیف باز هم به طور رندوم می روم ســـراغ یکی دیگر از زندانیان اما این بار 
ترجیح می دهم سراغ کسی بروم که به نظر می رسد، جوان تر است. می پرسم: »اخبار 
را دنبال می کنی؟ به نظر شما اصولگراها بالا بیایند بهتر است یا اصلاح طلبان؟« 
پاسخ می دهد: »کم و بیش دنبال می کنم. اما چندین سال است که رقابت بین 
همین دو گروه است، درست است؟ اما چه فایده ای به حال مردم می کند؟ کاری 
برای مردم کرده اند در این چند سال؟ ریشه یابی می کنند مشکلات را؟ من در ستاد 
انتخاباتـــی هـــم بودم. همه نامزدها فقط می خواهند به مجلس ورود کنند. همین. 
این هزینه های هنگفتی که می کنند، معلوم است که قرار است بعدا جبران کنند. 
اما یکی شان می گوید که این حقوق را نمی خواهم و باید به فکر مردم باشم؟ باید به 
فکر مردم باشند. مجلس مال مردم است. اما نماینده ها تبدیل شده اند به افرادی 
کـــه از بیـــرون خـــط می گیرند. خط می گیرند که درباره یک لایحه رای موافق بدهند 
یا رای مخالف. اینها باید دیده شود. مجلس به فکر مردم نیست. من همه چیز را 
آن بیرون که بودم، دنبال می کردم. اما الان اینجا از لحاظ روحی خوب نیستم ولی 
باز هم موضع خودم را نسبت به مجلس و انتخابات دارم. گاهی اگر یک مصوبه 
برایشان سود داشته باشد بدون اینکه نظری بدهند، تصویبش می کنند، حتی اگر 
آن مصوبه مشـــکل داشـــته باشد. شـــاید خیلی هزینه ها هم برای این مصوبه برود. 
این هزینه ها در هر دوره چقدر است؟ چندین میلیارد هزینه هدر می رود؟ همین 
گـــر جمـــع کنند، با آن رقم حال چندین خانـــواده حاضر در این جمع  هزینه هـــا را ا
درمان می شود؟ من دیگر رای نمی دهم. زمانی رای می دهم که نماینده ها کاری در 

حق مردم بکنند. هر نماینده ای فقط به فکر استان خودش است. لابی می کنند 
و به نفع استان خودشان رای جمع می کنند. اینها بد است. اما در هر صورت من 

با اصولگرا بیشتر موافقم اگر به فکر مردم باشند.«

   نماینده مجلس باید مردمی باشد
بعد از چند گفت وگوی بدون محتوا و پاسخ های عجیب و غریب، بالاخره یکی 
از زندانیان نام رئیس مجلس را درست می گوید. باز هم رندوم به سراغ یکی دیگر از 
حاضران مراسم می روم. می گوید فرصت نمی کند اخبار را دنبال کند و حتی اطلاعی 
ندارد رئیس مجلس فعلی کیست. یکی دیگر از زندانیان هم اطلاعی از نام و نشان 
نماینده های حاضر ندارد ولی می گوید انتظار دارد نماینده مجلس مردمی باشد و 

از آنجایی که نماینده مردم است باید به فکر مردم باشد. 

   مردم به دلیل مشکلات اقتصادی پای صندوق رای نرفتند
بـــرای گفت وگـــو ســـراغ یکی دیگـــر از حاضران مراســـم می روم و می پرســـم: رئیس 
مجلس را می شناســـی؟ به نظر شـــما در انتخابات پیش رو اصولگراها بالا بیایند 
ید. اگر  بهتـــر اســـت یا اصلاح طلبان؟ بی درنگ جـــواب می دهد: »بله! اختیار دار
رئیس مجلس را نشناســـم که دیگر هیچ چیز از جامعه نمی دانم! اما به نظرم اگر 
اصلاح طلبان بالا بیایند بهتر است. چون میانه روتر هستند. مردم تقریبا تمایل شان 
به اصلاح طلب هاســـت. اصولگراها هم سیســـتم خودشان را دارند. البته تفاوت 
یادی بین شان نیست ولی به نظر من اصلاح طلبان بین مردم رای بیشتری دارند.  ز
البته این تحلیل شخصی من است و انتخاب نماینده هم یک امر شخصی است. 
از طرفی هم نمی دانم بین این دو گروه کدام یک بیشتر صلاحیت شان تایید شد. 
مـــن یکـــی دو دوره مجلس رای ندادم. به دلیل مشـــکلات اقتصادی و نارضایتی 
که نســـبت به وضعیت اقتصادی داشـــتم، رای ندادم. فقط من نبودم. بسیاری از 
مردمی که پای صندوق رای نرفتند، به نظرم دلیل شان مشکلات اقتصادی بود. 
مردم مشـــکلات اقتصادی شـــان حل شود، کاری به بازی های سیاسی ندارند. به 
نظـــر مـــن بیش از ۸0 درصد مردم مشـــکلات اقتصادی دارنـــد. از طرفی دیگر هم 
مجلسی ها، چیزهای خوب دیگر تصویب نمی کنند! یک نمونه اش همین سن 

بازنشستگی بود. مردم دیگر وقت زندگی ندارند.«
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